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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Meddig hitelezzenek még a nyugdíjasok a 
kormánynak? Mikor korrigálják végre az évelejei 2,8%-os nyugdíjemelést a valós inflációs 
adatok alapján?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A KSH legfrissebb adatközlése szerint júliusban 3,8%-kal nőttek az árak. A nyugdíjasfogyasztóiár-
index  pedig  4,3%-kal  emelkedett.  Az  élelmiszerek  ára  7,8%-kal  nőtt,  ezen  belül  az  idényáras
élelmiszereké  (burgonya,  friss  zöldség,  friss  hazai  és  déligyümölcs  összesen)  17,1,  a  párizsi,
kolbászé  16,1,  a  cukoré  14,5,  a  szalámi,  szárazkolbász  és  sonkáé  11,5,  a  tojásé  8,9%-kal  lett
magasabb. De még az előző hónaphoz képest is jelentős az emelkedés: a fogyasztói árak átlagosan
1,1%-kal nőttek. Ráadásul az idényáras élelmiszereken belül a friss hazai és déligyümölcsök – a
korábbi évek júliusában megszokott árcsökkenésük helyett – 3,3%-kal drágultak.

Januárban a kormány mindössze 2,8%-kal emelte a nyugellátásokat, pedig már akkor tudni lehetett,
hogy ennél  magasabb  infláció  várható  idén,  amin  a  koronavírus-járvány tovább  rontott.  Ennek
köszönhetően a nyugdíjasok már nyolcadik hónapja hiteleznek a kormánynak, köztük az a több
százezer nyugdíjas, akinek az ellátása a létminimumot sem éri el.

Sokak sajnos talán meg sem fogják érni a novemberben esedékes évközi emelést, ezért is lenne
fontos, hogy a kormány minél előbb korrigálja az alultervezett éves emelés mértékét.

Mindezek miatt kérdezem:

- Meddig hitelezzenek még a nyugdíjasok a kormánynak? Mikor korrigálják végre az évelejei
2,8%-os nyugdíjemelést a valós inflációs adatok alapján? 

- Miért nem vizsgálja felül a kormány a nyugdíjak értékállóságának biztosítását garantáló
indexálás rendszerét? 



- Miért nem támogatják az un. vegyes indexálás újbóli bevezetését? 

- Egyetért-e Ön a Nyugdíjas Parlament azon népszavazási kezdeményezésével, amely szerint
negyedévente tekintse át a kormány a kiigazításokat, és ne novemberig várjanak azokkal? 

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2020. augusztus 13.

Korózs Lajos

országgyűlési képviselő

(MSZP)
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